



သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

ချက်ချင်းထုတ်ပြန်ရန် - ၂၀၁၉ မေလ ၂၂ရက်၊ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့

မြန်မာနိုင်ငံတွင် အများနှင့် အကျုံးဝင်သော ငွေရေးကြေးရေး ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများကို အထောက်အကူပြုမည့် ငွေရေးကြေးရေး နည်းပညာပိုင်းစိန်ခေါ်မှု အစီအစဉ်ကို မိတ်ဆက်

ရန်ကုန် ။ ။ UK aidနှင့် AusAID ၏ဘဏ္ဍာရေးပံ့ပိုးမှုဖြင့် ငွေရေးကြေးရေး နည်းပညာပိုင်းစိန်ခေါ်မှု အစီအစဉ်ကို DaNa Facility၊ ကုလမဂ္ဂ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေအဖွဲ့ (UNCDF)နှင့် အာရှဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ် ADBVentures အဖွဲ့အစည်းတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ယင်းအစီအစဉ်ကို မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်နှင့် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ငွေရေးကြေးရေးကြီးကြပ်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနတို့နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အများနှင့် အကျုံးဝင်သော ငွေရေးကြေးရေး ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများကို မြှင့်တင်ရန်အလို့ငှာ တီထွင်ဆန်းသစ်မှုများ အားကောင်းလာစေရန် အစီအစဉ်ရေးဆွဲထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ပဏာမခြေလှမ်းအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်နှင့် ငွေရေးကြေးရေး ကြီးကြပ်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနတို့က အစီအစဉ်တွင် ရေရှည်လက်တွဲဖော်အဖြစ် ပူးပေါင်းပါဝင်လာရန် မျှော်လင့်ပါသည်။

အဆိုပါအစီအစဉ်သည် ADB ၏ပံ့ပိုးမှုဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် Fintech Lab မဲခေါင်ဒေသတွင်း အစီအစဉ် အတွဲဆက်များ၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း ဖြစ်ပါသည်။ ဗီယက်နမ်နှင့် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံများတွင် အကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိသည့် အလားတူ Fintech အစီအစဉ်များနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပြိုင်တူ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်သွားပါမည်။

မကြာသေးမီ နှစ်များအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငွေရေးကြေးရေးကဏ္ဍသည် သိသိသာသာ တိုးတက်လာသော်လည်း ဘဏ္ဍာရေးအဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများကို အသေးစားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၊ ကျေးလက်နေပြည်သူများ၊ တောင်သူများနှင့် မြို့ပြရွှေ့ပြောင်းလုပ်သားများအား လွှမ်းခြုံနိုင်ရန် စိန်ခေါ်မှုများ ကြုံတွေ့နေရဆဲ ဖြစ်ပါသည်။ မကြာသေးမီက မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် ကမ္ဘာနှင့်အဝန်းတစ်ဟုန်ထိုးတိုးတက်ပြန့်နှံ့လာသည့် ငွေရေးကြေးရေး နည်းပညာ (Fintech)သည် ယင်းအခက်အခဲကို ကျော်လွှားနိုင်ရန် အကူအညီပေးပါသည်။ ငွေရေးကြေးရေး နည်းပညာပိုင်းစိန်ခေါ်မှု အစီအစဉ်၏ အဓိကအချက်သည် ဘဏ္ဍာရေးအဖွဲ့အစည်းများ လက်လှမ်းမမီသေးသည့် နေရာများတွင် အရည်အသွေးပြည့်ဝပြီး အရေအတွက် လုံလောက်သည့် ငွေရေးကြေးရေး ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန်အတွက် ငွေရေးကြေးရေးနည်းပညာဆိုင်ရာ အဖြေရှာမှုများကို စိန်ခေါ်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။



အဆိုပါငွေရေးကြေးရေး နည်းပညာပိုင်း စိန်ခေါ်မှုအစီအစဉ်တွင် ဘဏ္ဍာရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းကာ အောက်ပါကဏ္ဍများတွင် ငွေကြေးဆိုင်ရာဝန်ဆောင်မှုများပိုမိုကောင်းမွန်လာစေရန် စိတ်ပါဝင်စားသော ပြည်တွင်းနှင့် ပြည်ပရှိ Fintech ကုမ္ပဏီများကို ဖိတ်ခေါ်ပါသည်။ ၎င်းကဏ္ဍများမှာ - အသေးစားအာမခံလုပ်ငန်း၊ စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာငွေကြေးပံ့ပိုးမှု၊ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာသိမြင်နားလည်မှုနှင့် ဒီဂျစ်တယ်နည်းလမ်းဖြင့် အထောက်အထား စိစစ်အတည်ပြုသည့် စနစ် (eKYC) အစရှိသည့် နယ်ပယ်များ ဖြစ်ပါသည်။ အစီအစဉ်ဖြစ်မြောက်ရန် ပူးတွဲအကောင်အထည်ဖော်သည့် အဖွဲ့အစည်းများက အခြားဦးစားပေးကဏ္ဍများကို ထပ်မံထည့်သွင်းစဉ်းစားနိုင်ချေရှိပါသည်။ စိတ်ပါဝင်စားသည့် Fintech ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် ဇွန်လ ၂၀၁၉ မှစတင် လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။ အသေးစိတ်ကို [DaNa Facility website](#) တွင်ကြေညာသွားပါမည်။

အစီအစဉ်တွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်အောင်မြင်သွားသည့် လျှောက်ထားသူများကို နောက်တစ်ဆင့်အနေဖြင့် ၂လတာ ကြာမြင့်မည့် ကော်ပိုရိတ်မိတ်ဖက်အစီအစဉ်တွင် ပါဝင်စေပြီး ၎င်းတို့၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းမော်ဒယ်များကို အကောင်းဆုံးရေးဆွဲနိုင်ရန်အတွက် ကူညီပံ့ပိုးသွားပါမည်။ ဆက်လက်ပြီး Pitch Session ပြိုင်ပွဲမှာပါဝင်၍ ၎င်းတို့၏ ငွေရေးကြေးရေးနည်းပညာ ဖြေရှင်းနည်းများကို ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ၊ ငွေရေးကြေးရေး ကျွမ်းကျင်သူများနှင့် ဘဏ်လုပ်ငန်းရှင်များ ပါဝင်သည့် အကဲဖြတ်အဖွဲ့ကို တင်ပြသွားရပါမည်။ အကောင်းဆုံးအဖြစ် ရွေးချယ်ခံရသည့် ငွေရေးကြေးရေးနည်းပညာ၊ ဖြေရှင်းနည်းလမ်းများကို နိုဝင်ဘာလ ၂၀၁၉ တွင် ကျင်းပမည့် Myanmar Fintech Day တွင် ဝင်ရောက်ပြသနိုင်သည့် အခွင့်အလမ်းရရှိမည် ဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့ကျင်းပသည့် အခမ်းအနားသည် ပုဂ္ဂလိကဘဏ်များ၊ အသေးစားငွေရေးကြေးရေး အဖွဲ့အစည်းများ၊ မိုဘိုင်းဘဏ္ဍာရေး ဝန်ဆောင်မှုပေးသူများ၊ ငွေကြေးထောက်ပံ့မည့် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် အခြားစိတ်ပါဝင်စားသူများအကြား ငွေရေးကြေးရေးနည်းပညာစိန်ခေါ်မှုအစီအစဉ်ကို စိတ်ဝင်စားမှုဖြင့်တက်လာရန် မိတ်ဆက်ရှင်းလင်းခြင်းဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာ့အာမခံလုပ်ငန်းမှ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်စန္ဒာဦးက “ငွေရေးကြေးရေး နည်းပညာပိုင်းစိန်ခေါ်မှု အစီအစဉ်ကတစ်ဆင့် ဖြေရှင်းနည်းလမ်းတွေကို Fintech ကုမ္ပဏီများက မြန်မာ့ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ဆောင်မှုပေးသူတွေကို ပြသသွားမှာဖြစ်တဲ့အတွက် ဒီအစီအစဉ်ကို သဘောကျပါတယ်။ ဒီစိန်ခေါ်မှုကတစ်ဆင့် ငွေရေးကြေးရေး နည်းပညာအသစ်တွေ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းပုံစံအသစ်တွေကို တွေ့မြင် စမ်းသပ်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်မတို့နိုင်ငံအနေနဲ့ ဒီလို ဆန်းသစ်တီထွင် လုပ်ဆောင်မှုမျိုး လိုအပ်နေပါတယ်။” ဟုပြောကြားခဲ့ပါသည်။

UK aid မြန်မာ၏ Inclusive and Livelihoods အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်ဖြစ်သူ Tom Coward က “ဒီအစီအစဉ်က ရရှိလာမယ့် ငွေရေးကြေးရေးနည်းပညာသစ်များ ပါဝင်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေ ထုတ်ကုန်သစ်တွေက တစ်ဆင့် အများနှင့်အကျိုးဝင်သော ငွေရေးကြေးရေးလုပ်ငန်းကို လွယ်ကူချောမွေ့စေမှာဖြစ်လို့ စိတ်လှုပ်ရှားဖို့ကောင်းပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ UK aid အနေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံမှာ အများနှင့် အကျိုးဝင်သောငွေကြေး ဝန်ဆောင်မှုများရရှိဖို့အတွက် ငွေရေးကြေးရေးနည်းပညာကဏ္ဍကို အလေးပေးဆောင်ရွက်နေပါတယ်” ဟုပြောကြားခဲ့ပါသည်။



ပြီး

အယ်ဒီတာများအတွက် မှတ်စုတို-

အသေးစိတ်ထပ်မံ သိရှိလိုပါက DaNa Facility ပြန်ကြားဆက်သွယ်ရေးဌာန ဖုန်း +၉၅ ၉၇၈၂၅၀၀၇၅၂ (သို့) အီးမေးလ် danapress@danafacility.com ကို ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

DaNa Facility အကြောင်း။ DaNa Facility သည် UK aid ကထောက်ပံ့လျက်ရှိသော အစီအစဉ်တစ်ခု ဖြစ်ပြီး မေလ ၂၀၁၆ တွင်စတင်အကောင်အထည် ဖော်ခဲ့ပါသည်။ ဤအစီအစဉ်သည် UK aid ၏ ပိုမို ကျယ်ပြန့်လှသော 'မျှဝေကြွယ်ဝခြင်း အတွက် လုပ်ငန်း' (BSP) အစီအစဉ်၏ ကဏ္ဍ ၃ ရပ်တွင် တစ်ခုအပါအဝင် ဖြစ်ပါသည်။ DaNa Facility သည် DAI ဥရောပနှင့် KPMG ၏ အကောင်အထည် ဖော်မှုဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး တာဝန်ယူမှုရှိပြီး စဉ်ဆက်မပြတ်တိုးတက်နေသော စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်ကုန်သွယ်စီးဆင်းမှု တိုးမြှင့်ခြင်းမှတစ်ဆင့် အားလုံးပါဝင်သောစီးပွားရေးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု လုပ်ငန်းစဉ်များကို ပံ့ပိုးပေးလျက် ရှိပါသည်။

DaNa Facility အကြောင်း ထပ်မံသိရှိလိုပါက www.danafacility.com တွင် ဝင်ရောက်လေ့လာနိုင်ပြီး DaNa Facility ၏ [Twitter](#) | [Facebook](#) များတွင် ဝင်ရောက်လေ့လာနိုင်ပါသည်။